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Je mi velkým potěšením pozvat vás do 
našich provozů, kanceláří, na recep-
ci, do jídelny. Otevřít bránu, za kterou 
jste se zatím neměli příležitost podívat. 
Nápad, vydávat časopis pro veřejnost, 
je už docela „fousatý“. Informační mě-
síčník určený zaměstnancům máme 
víc než deset let, ale reprezentativní 
magazín nám zatím chyběl. Nebudu 
zastírat, že jsme se inspirovali obchod-
ními partnery, kteří nám své časopisy 
pravidelně zasílají, a já si je vždy se 
zájmem přečtu.

Naší dlouhodobou snahou je zapojit 
se do společenského dění v regionu, 
přiblížit značku Wikov lidem i v širším 
okolí. Aby věděli víc, než jen, že jsme 
jakási firma za kolejemi v Hronově. Aby 
získali povědomí, co se u nás děje, jak 
fungujeme, co vyrábíme, kam směřuje-
me.

Ale ať jsem konkrétnější. Právě teď to 
u nás žije tvorbou investičního plánu na 
další roky. Jestli půjde vše dobře, čekají 
nás masivní investice do nových, mo-
derních výrobních technologií. Na to se 
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těším nejen já, ale především zaměst-
nanci a naši zákazníci. Do konce roku 
jsou před námi ještě dva veliké společ-
né cíle: splnit plánovaný hospodářský 
výsledek roku 2019 (jako obvykle spo-
léháme na silný finiš) a zajistit zakázky 
pro rok 2020.

Každý rok uzavíráme vánočními ve-
čírky a těsně před svátky předáváním 
kaprů. Krásná tradice je příležitostí po-
tkat se s každým zaměstnancem, po-
přát si vzájemně pohodový závěr roku 
a šťastné vykročení do toho nového. 
Mám ty chvíle rád. Jednou se mě ně-
kdo ptal na pět slov, kterými bych naše 
lidi vystihl. Bez většího přemýšlení ze 
mě vypadlo: odolnost, vytrvalost, krea-
tivita, hrdost, slušnost.

Takoví jsou Wikováci. Stejně jako jim, 
také vám přeji chuť neustále se zlepšo-
vat, sílu nenechat se odradit nezdarem 
a odhodlání zachovat si dobrou náladu. 
Zajímavé počtení a úsměv na tváři!

Zbyněk Berger
generální ředitel Wikov MGI
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Milí, úplně první čtenáři WIKOV TIMES, vítejte!
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„Celkem 10 kusů převodovek dodáme 
během následujících několika měsíců 
čínské firmě Dongfang Electric Cor-
poration. Tři prototypy odcestovaly už  
v roce 2011, v těchto týdnech finišujeme 
s prvními kusy celé série,“ říká Michal 
Pohanka, ředitel projektů. 5 MW výko-
nu na jednu větrnou turbínu umístěnou  
v moři je dnes téměř standardem. Wi-
kov dodal převodovky i pro svého času 
nejvýkonnější větrné elektrárny na svě-
tě. Jednalo se o 8 MW převodovky pro 

Wikov Industry a.s. a PK Transport 
Systems (PKTS) spojili v březnu le-
tošního roku síly a založili společnost 
Wikov-Reduktornie Systemy (WRS). 
Záměrem partnerství předního evrop-
ského výrobce převodovek a význam-
ného ruského výrobce tramvají je zajis-
tit montáž některých typů převodovek a 
pohonů železniční dopravy pro doprav-
ní podniky působící v Ruské federaci. 
Nově vzniklý závod v ruském Tveru 
(dříve Kalinin) deklaruje výrobní kapa-
citu přibližně 1 000 jednotek převodo-
vek ročně. Stou převodovku smontova-
li 19. července. Není bez zajímavosti, 
že ve stejném objektu jako WRS půso-
bí také podnik PKTS, který zde přímo 
tramvajové vozy vyrábí a montuje.

Jen perfektním simulováním provoz-
ních podmínek lze ověřit stoprocent-
ní kvalitu převodovek a zajistit jejich 
bezproblémové fungování v ostrém 
provozu. Zátěžové dynamické zkouš-
ky, kterými prošla nová převodovka 
pro elektrický vlak Ivolga, zařízení 
nijak nešetřily. Podle týmu, který měl 
testování na starosti, obstála převo-
dovka určená pro jedno z klíčových 
vozidel Ruských drah na výbornou. 
„Wikov má k dispozici unikátní zku-
šební a vývojové pracoviště. Každá 
převodovka, která se na dynamickém 

Tři písmena budou minimálně další 
dva roky rezonovat Wikovem: SAP, 
tedy Systems – Applications – Pro-
duct in data processing. „Stávající 
podnikový informační systém Axap-
ta už našim požadavkům nevyhovu-
je. Rozhodli jsme se proto vyhlásit 
na dodavatele nového systému 
výběrové řízení,“ informuje Michal 
Hoffman, vedoucí IT. Vítězem se 
stala firma NESS Czech s.r.o., která 
za přímé podpory společnosti SAP 
ČR komplexní řešení poskytne. 
Smlouva o dodávce a implemen-
taci informačního systému SAP 
(IS2022) byla podepsána v červ-
nu. Na konci září doběhne příprav-
ná fáze, bude nastaveno testovací 

prostředí a vybraní zaměstnanci 
projdou potřebným školením. Pod-
le harmonogramu přejde Wikov na 
systém k 1. lednu 2021. „Informač-
ní systém musí být nejlepší stroj ve 
firmě, protože s ním pracuje nejvíce 
zaměstnanců,“ uzavírá Hoffman.

Série do mořských větrných elektráren

Partner hlásí 
první stovku

Zátěžové testy převodovek pro Ruské dráhy

Informační systém jako 
nejlepší stroj ve firmě

korejský Samsung Heavy Industries. 
Společně se sesterskou společností 
ORBITAL2, která se zásadně podílela 
na vývoji 5 MW převodovek, vyvíjíme 
koncepty, které jistě přesáhnou 10, 
patrně i 14 MW pro rotory o průměru 
přes 200 metrů. Každá z převodovek 
pro Dongfang váží 64 tun a má výkon 
přes 5 MW. Sloužit budou v mořských 
větrných elektrárnách (tzv. offshore)  
s průměrem rotoru 140 metrů a ve výš-
ce 90 metrů nad hladinou moře.

testu objeví, je testována dlouho a dů-
kladně. Bez odzkoušení převodovek 
v různých zátěžových stavech, samo-
zřejmě s pozitivním závěrem, nelze 
na současném trhu obstát,“ vysvětluje 
Libor Lelek, projektový manažer této 
zakázky. „Tyto konkrétní převodovky, 
než se dostanou k zákazníkovi, prošly 
mnohými testy se zátěží i bez zátěže. 
Kromě standardního testování teplot, 
hluku a vibrací v obou směrech otáče-
ní převodovky jsme testovali distribuci 
oleje, těsnost labyrintového těsnění, a 
to nejen ve vodorovné poloze, ale také 

v různých náklonech. Převodovka zá-
roveň prošla zkouškou těsnosti proti 
vniku vody, 100 hodinovou zkouškou 
pod zatížením, kde jsme následně po 
rozborce převodovky zjišťovali stav  
a sezení jednotlivých dílů. Převodov-
ka byla testována i s ložisky různých 
výrobců. Celý proces musí být navíc 
schválen úspěšnou certifikací Rus-
kých drah. Nejdůležitější zkouškou je 
však zkouška s trakčním motorem, je-
jíž úspěšný test teprve umožní uvolnit 
sériovou výrobu této převodovky,“ do-
dává Lelek. 
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Ať jsou odvážní
a nebojí se prosadit

Jméno Otty Wichterleho ponese známá průmyslovka

Předávat odkaz moudrých a přitom 
skromných předků – i to je posláním, 
které si zasvé vzal Martin Wichterle, 
vnuk českého vědce, vynálezce kon-
taktních čoček Otty Wichterleho a zá-
roveň majitel strojírenské skupiny Wi-
kov Industry. Nejen on, ale i Wikováci 
přijali s potěšením informaci o další 
poctě slavnému chemikovi. Od září 
nese jméno Otty Wichterleho Střední 
škola průmyslová, textilní a polygrafic-
ká v Hronově.

Wikov dává středoškolákům 
praxi, stipendia i zaměstnání
„Samozřejmě máme v rodině velikou 
radost, včetně mé babičky, která brzy 
oslaví sto druhé narozeniny,“ říká 
Martin Wichterle k čestnému názvu 
Střední průmyslová škola Otty Wich-
terleho, který průmyslovka k 1. září 
2019 přijala. Není to však jen jméno 
jeho dědečka a zároveň syna spoluza-
kladatele Wikovu, co fabriku a průmy-
slovku spojuje. Partnerství především  
v oblasti strojírenství a polygrafie pro-
spívá oběma institucím několik deseti-
letí. „Naši studenti vykonávají ve Wiko-
vu praxi, někteří jsou zařazeni do jeho 
stipendijního programu a mnozí v něm 
nakonec najdou pracovní uplatnění. 
Jde o spolupráci, které si opravdu ve-
lice vážíme,“ netají ředitel školy Josef 
Matyáš.

Proč hledali nový název, vysvětluje 
ředitel takto: „Naše budovy jsou situo-
vané ve třech obcích, potřebovali jsme 
se místu sídla v názvu vyhnout. Hledali 
jsme tedy významnou osobnost, která 
s průmyslovkou souvisí, a já si vzpo-
mněl na nápad, který padl při někdejší 
debatě na dni otevřených dveří – to-
tiž mít v názvu školy jméno profesora 
Wichterleho. Je se školou určitým způ-

sobem propojen, navíc jde o skutečně 
významnou personu.“

Čestný název za půl roku
Protože se škola rozhodla přijmout 
česný název, jehož součástí je jméno 
významné osobnosti, vstoupilo do ce-
lého procesu Ministerstvo školství, mlá-
deže a tělovýchovy. „Požadovalo vyjá-
dření oprávněných dědiců osobnosti  
a řady institucí. Když jsme měli přísluš-
né písemné souhlasy, udělilo čestný 
název, zřizovatel vystavil novou zři-
zovací listinu a krajské zastupitelstvo 
celou změnu schválilo. Nebylo to jed-
nouché a kterýkoli článek v onom ře-
tězci se mohl přetrhnout. Nakonec se 
během půl roku všechno zdařilo,“ popi-
suje administrativu spojenou s přejme-
nováním ředitel J. Matyáš.

Škola, vzniklá spojením původní prů-
myslovky v Hronově a škol ve Velkém 
Poříčí a Červeném Kostelci, nabízí 
mimo jiné obory elektrikář, nástrojář, 
automechanik, elektrotechnik, výrobce 
textilií, aranžér, reprodukční grafik, tis-
kař na polygrafických strojích, operátor 
textilní výroby, módní designér, krejčí 
a řadu dalších. Spolupracuje se zahra-
ničními i domácími středními školami, 
firmami a univerzitami.

Wichterle naslouchal 
a nenechal se ohnout
Její ředitel je přesvědčen, že osobnost 
Otty Wichterleho může a má dnešní 
studenty v mnohém inspirovat: „Pan 
profesor byl známý svou skromností, 
obrovskou pracovitostí a zapálením 
pro vše nové. Nelenil do práce zapo-
jit rodinu, když bylo potřeba. Nebál se 
prosazovat své myšlenky i přes ne-
přízeň doby a tehdejšího politického 

vedení. Byl ochoten naslouchat ostat-
ním. Pokud by jen část těchto vlast-
ností měla současná generace žáků, 
studentů a vědců, bylo by to úžasné.“

Otto Wichterle byl podle vnuka Marti-
na Wichterleho obdivuhodný z mnoha 
důvodů. „Dokázal prosadit inovativní 
myšlenky základního výzkumu do pra-
xe. Měl široký rozhled myšlení, který je 
v současnosti stále žádanější. Ale bez 
ohledu na skutečně nesmazatelnou 
stopu, kterou na poli vědy zanechal, si 
nejvíce vážím skutečnosti, že se nikdy 
nenechal ohnout komunistickým reži-
mem,“ vyznává majitel Wikov Industry. 
Stejnou chuť podnikat změny by Mar-
tin Wichterle přál dnešním a budoucím 
studentům Střední průmyslové školy 
Otty Wichterleho: „Ať si vyberou prá-
ci, která je bude bavit. Ať jsou odvážní  
a nebojí se prosadit.“

Josef Matyáš
ředitel Střední průmyslové

školy Otty Wichterleho

Je přesvědčen, že kvalita odborného školství
má přímý vliv na budoucnost a prosperitu země.

Dlouholeté spolupráce s Wikovem si cení
především pro férové a vždy vstřícné jednání.

Profesor Wichterle ho inspiruje ochotou naslou-
chat a vůlí bojovat proti životním úkladům.

Pro druhou polovinu letošního roku by si přál
klid na práci a hodně spokojených žáků 

i zaměstnanců školy. 



Kdo byl
Otto Wichterle

(1913–1998)

hlavní téma6 byznys

hl
av

ní
 té

m
a

Před sto šesti lety se Otto Wichterle 
narodil do prostějovské zámožné rodi-
ny. Jeho otec byl Karel Wichterle, syn 
Františka Wichterleho, zakladatele fir-
my Wichterle a Kovářík (Wikov). Tou 
dobou spolumajitel zmíněného podni-
ku. Matka Pravoslava Podivínská byla 
dcerou poslance a majitele velkostat-
ku. Rodina počítala, že po maturitě se 
Otto vydá studovat strojařinu, on se 
však při rozmluvě s přítelem a na jeho 
doporučení rozhodl pro chemii.

V roce 1931 nastoupil na fakultu  
Chemicko-technologického inženýr-
ství ČVUT. Tehdy prokázal, že mu po-
litika není lhostejná a zapojil se do stu-
dentského spolku. Inženýrské zkoušky 
složil v roce 1935, v roce 1936 pro-
moval na doktora technických věd.  
V listopadu 1939, po uzavření vysoké 
školy, se pustil do studia medicíny. To 
ovšem nedokončil a za poměrně dra-
matických okolností začátku války při-
jal místo ve Výzkumných chemických 
dílnách firmy Baťa. V oddělení nových 

hmot se mu podařilo připravit syntetic-
ké vlákno, základ takzvaných silonek. 
Před koncem války byl kvůli kontaktům 
s inženýrem Kouteckým na čtyři měsí-
ce vězněn gestapem.

Ze Zlína odešel Otto Wichterle do 
Prahy, byl odhodlaný obnovit výuku 
na vysoké škole. Psal učebnice, zří-
dil laboratoře, přednášel. V roce 1958 
byl s řadou svých kolegů komunistic-
kým režimem vyhozen z Vysoké ško-
ly technologické. Jeho výzkum, který 
později změnil život milionům lidí, byl 
zastaven. Ano, šlo o nitrooční čočky. 
Vědec se ale nenechal odradit a po-
kračoval v odlévání takzvaného HEMA 
gelu v domácích podmínkách. Dlužno 
podoktnout, že zařízení sestavil v roce 
1961 ze stavebnice Merkur a poháněl 
ho pomocí dynama z jízdního kola. 

Profesor Otto Wichterle zároveň stanul 
v čele Ústavu makromolekulární che-
mie Československé akademie věd 
a jeho vynález kontaktních čoček byl  

v roce 1963 patentován. O dva roky 
později došlo k podpisu licenční 
smlouvy s americkou firmou. Ovšem 
bez vědomí autora patentu a za zlo-
mek ceny. Akademie věd, stát i sám 
Wichterle přišli o částky astronomicky 
závratné.

Během uvolnění politické situace, v ro- 
ce 1968, se O. Wichterle stal jedním 
z iniciátorů manifestu 2 000 slov, v ro- 
ce 1969 usedl do poslanecké lavice 
(bez politické příslušnosti). Koncem 
téhož roku byl však jako signatář 2 000 
slov odvolán z funkce ředitele Ústavu. 
Zůstal v něm pracovat coby řadový za-
městnanec. Z politiky odešel na konci 
roku 1969.

Otto Wichterle byl rehabilitován po 
roce 1989: Byl zvolen prezidentem 
ČSAV, získal dva čestné doktorá-
ty amerických univerzit, v roce 1993 
také doktorát Univerzity Karlovy, byl 
po něm pojmenován asteroid. O dění  
v oboru se zajímal až do konce života.
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Z garáže mezi elitu
Ačkoli se současný Wikov MGI opírá 
o víc než 135letou historii svých před-
chůdců, nikdy dříve nevyvážel do tolika 
zemí celého světa a nevyráběl tolik pře-
vodovek. Z příležitostného výrobce pře-
vodovek pro kolejová vozidla se vypra-
coval na klíčového hráče evropského 
významu. S certifikací podle IRIS (In-
ternational Railway Industry Standard), 
celosvětově uznávanou provozovateli  
i výrobci kolejových vozidel.

Za vším hledej usilovnou a syste-
matickou práci
„Aktivity nepřetržitě rozvíjíme, musíme 
pružně reagovat na požadavky trhu  
a přemýšlet strategicky, v dlouhodobém 
horizontu,“ říká Martin Sychrovský, ře-
ditel marketingu Wikov Industry s tím, 
že Wikov začínal s kuželovými převo-
dovkami pro vysokopodlažní tramvaje 
bývalé produkce ČKD.

„Postupně jsme přidávali čelní převo-
dovky pro částečně nízkopodlažní vo-
zidla Škoda. Momentálně dodáváme 
nejmodernější kompletní pohony, tedy 
včetně motoru, brzdy a spojek pro zce-
la nízkopodlažní tramvaje světových 
výrobců kolejových vozidel. Nabízíme 
řešení pro podvozky s nápravou i s 
volně otočnými koly, a to s výkony na 
převodovku od 60 do 180 kW,“ vysvět-
luje Michal Stuchlík, šéf prodeje převo-
dovek pro kolejová vozidla. Dnes má 
Wikov trhem prověřenou ucelenou řadu 
převodovek a pohonů pro všechny nej-
používanější typy podvozků tramvají.

Pokud jde o příměstské vlaky a jednot-
ky metra, vyrábí Wikov kompletní poho-

Rosteme, ale na 
vavřínech neusínáme

Obor kolejové techniky je celosvětově v trendu. Roční míra růstu prodeje se pohybuje kolem 
pěti procent a firmy zaměřené na dopravní technologie si mnou ruce. Komu se podaří vývoj 
podchytit, svou pozici na trhu posílí. Wikov nestojí stranou, za posledních 15 let několikaná-

sobně navýšil obrat a produktové portfolio rozšířil na všechny typy kolejových vozidel.

byznys

ny včetně odpružených systémů. V lo-
komotivních převodovkách jde o výkon 
do 1,4 MW. Ve Wikovu je rovnou testují 
s možností dynamického zatížení.

Cochabamba i korejský Soul
Velká nadmořská výška, mráz, tropy 
ani mokro – nic z toho nesmí stopro-
centní chod wikováckých převodovek 
pro tramvaje či vlaky ovlivnit. Postu-
pem času se podařilo dostat výrobky 
z malého Hronova na téměř všechny 
kontinenty. Kromě Antarktidy. Letos na 
mapu „dobytých území“ přibyla Jižní 
Amerika. Do třetího největšího města 
Bolívie zamířilo 48 tramvajových pře-
vodovek. V nadmořské výšce 2 570 
metrů, v níž se nachází metropole Co-
chabamba, doufejme, obstojí na výbor-
nou. Logo Wikova tak znají strojaři ve 
více než 70 zemích světa.

Testování v extrémních podmínkách 
Wikováci nepodceňují. „Přímo ve fab-
rice dokážeme nasimulovat teplotu až 
-40 °C. Ve speciální chladicí komoře 
zkoušíme zejména převodovky určené 
zákazníkům z Ruska nebo Finska,“ po-
dotýká Michal Stuchlík.

Noví partneři
„Letos na jaře jsme se rozrostli o ně-
meckého výrobce převodovek pro ko-
lejová vozidla, společnost Gmeinder 
Getriebe Gruppe. Koupí konkurenta 
sídlícího v Mosbachu rozšíříme na-
bídku produktů zejména pro speciální 
drážní vozidla a lokomotivy,“ popisuje 
Martin Sychrovský. Přibližně ve stejnou 
dobu uzavřel Wikov dohodu o spoluprá-
ci s ruským PK Transport Systems a ve 
městě Tver zahájil montáž převodovek 

pro ruský trh. Na řadu přicházejí aktivity 
v Jižní Koreji, kde se budou montovat 
převodovky pro soulské metro.

„Patrně nezůstaneme jen u zmíněných 
zemí. Úspěchy se dostavují, rozhodně 
ale neusínáme na vavřínech. V rámci 
projektu Horizont 2020 pracujeme s no-
vými designy převodovek optimalizova-
nými pro výrobu a montáž. Počítáme  
s rozšířením produkce; ze současných 
asi 2 500 kusů za rok na téměř dvojná-
sobek. A postupně lokalizujeme výrobu 
a montáž v zahraničí, v místech budou-
cího provozu kolejových vozidel,“ uza-
vírá Sychrovský.



Koncem září mění Wikov MGI zásadně přístup k některým 
svým tiskovinám. V rámci celosvětového trendu snižová-
ní negativních dopadů činnosti na životní prostředí zavá-
dí elektronické produktové materiály. K tomu účelu vyvinul 
speciální aplikaci umožňující stáhnutí konkrétního materiá-
lu přímo do mobilního telefonu nebo tabletu. A to po načtení 
QR kódu.

„Wikov a naše produkty představíme touto formou poprvé 
na veletrhu Trako v polském Gdaňsku. Ukazuje se totiž, že 
o tištěné katalogy a produktové materiály přestává být prá-
vě na takových akcích zájem. Naši zákazníci, partneři i ná-
vštěvníci výstavních prostor výrazně mění své environmen-
tální chování. Takzvaný bezpapírový trend velmi vítáme  
i my,“ sděluje Martin Sychrovský, marketingový ředitel Wi-
kov Industry.

Aplikace najde uplatnění nejen při výstavních příležitos-
tech. Wikov počítá s rozšířením použití ve vstupních recep-

cích svých podniků. „Každý příchozí si tak bude moci zkrátit 
čas četbou. O zajímavostech ze života, o našich výrobcích 
nebo historii,“ dodává Sychrovský.

ve zkratce8

Kam vedou každý den kroky většiny 
zaměstnanců hronovského Wikovu? 
Do přízemí administrativní budovy! 
Nově zrekonstruovanou závodní jí-
delnou projde 280 strávníků denně. 
Jídelní lístek jim nabízí výběr z pěti 
nebo šesti pokrmů, nově k nim přiby-
la možnost dopřát si salát či zákusek.

Správná jídelna má potěšit všechny 
smysly, což se v případě té wikovác-

Dobrou chuť

Šetříme papír, chráníme přírodu

ve zkratce

ké daří. Moderní a útulné zázemí, 
lákavé vůně, skvělé chutě. To všech-
no si návštěvníci jídelny pochvalují. 
Na své si přijdou milovníci minutek 
i hotových jídel, stranou nezůstávají 
vegetariáni nebo příznivci sladkých 
obědů.

Spokojení mohou být také s cenou 
obědů, kterou Wikov dotuje. Od 1. říj-
na se mohou Wikováci najíst už za 29 

korun, nechybí ale také strava pro ná-
ročnější jedlíky za 34 nebo 80 korun. 

Objednání je snadné – prostřednic-
tvím portálu má každý zaměstnanec 
možnost zvolit dotovaný oběd a zá-
roveň za plnou cenu pozvat na jídlo 
třeba rodinného příslušníka. Dřívější 
nutnost vyzvednout si v kantýně pa-
pírové stravenky tedy odpadá. Tak, ať 
vám chutná!

recept

Jarní bramborový mnichovský salát
· Uvařte celé brambory bez slupky
  (pomalu), můžete osolit i vodu,
· za tepla je nakrájejte na tenké plátky
  (lze použít ruční kráječ, strouhač),
· přidejte sůl, trochu vegety, olivový olej, 
  červenou cibulku, ocet (vhodný je i vinný) 
  a vlahý nebo teplejší vývar, 
· a vše ručně promíchejte.

Salát je výborný se smaženým krůtím řízkem.
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Uspořádat bazar nebo trh chtěli Wiko-
váci už dlouho. Nakonec se podařilo 
vše naplánovat, domluvit a zajistit na 
poslední prázdninovou sobotu. Akce 
určená pro zaměstnance a jejich rodi-
ny se setkala s pozitivní odezvou: na 
parkovišti v areálu hronovské fabriky 
vybalili 31. srpna své poklady historic-
ky první prodejci. Komornější atmosfé-
ra nikomu na náladě neubrala. O vy-
bavení domácnosti, sportovní náčiní, 

Wikovácký blešák 
poprvé a jistě ne 
naposled

Podporujeme sport i kulturu

hračky, kočárky, oblečení nebo dokon-
ce kuchyňskou linku, zahradní ploty a 
nejrůznější dobroty byl jednoznačně 
zájem.

Blešák ale potěšil i nadaci Pferda, 
jeho výtěžek šel na dobrou věc. Kdo 
neodolal sladkému pokušení ze soci-
álního podniku Pekárna Na Plechu, 
přispěl organizaci na rozšíření služby 
podporující samostatné bydlení lidí  
s handicapem. „Chtěli jsme zajistit 
něco na zub a nezisková organizace 
Pferda byla jasná volba. Její vánoční 
cukroví jsme loni ochutnali při rozdává-
ní kaprů a moc všem chutnalo. Víme, 
kolik toho dělají, dobročinná sbírka pro 
Pferdu má rozhodně smysl,“ říká Lucie 
Kejzlarová, personální ředitelka.

Návštěvníci Wikováckého blešáku si 
tak mohli dopřát čokoládový dort a ko- 
kosový cheesecake, sušenky i vynika-
jící kávu. „Dorty pečou naši zaměst-
nanci v podniku v Kvasinách. Moc nás 

všechny těší, když můžeme spojit síly 
s tak silným partnerem, jako je Wikov. 
Dává tím znevýhodněným lidem nejen 
práci, ale především radost, že mohou 
být prospěšní,“ uvádí Iva Laštovicová 
z Pferdy. Kromě pekárny provozuje 
také náchodskou nebo rychnovskou 
Tréninkovou kavárnu Láry Fáry za-
městnávající osoby s postižením.  
V sociálních podnicích Pferdy pracuje 
42 lidí, asi 70 klientům zajišťuje Pfer-
da sociální služby a pomáhá jim k sa-
mostatnému životu. První Wikovácký 
blešák podpořil jejich činnost 12 838 
korunami.

A kdy se uskuteční další bleší trh? 
„Podle reakcí prodávajících i kupují-
cích ideálně hned za měsíc. Na ná-
stěnkách se každou chvíli objevuje 
nějaká ta nabídka či poptávka. Tak 
často akci sice pořádat nebudeme, ale 
věřím, že se blešák na jaře dočká své-
ho repete, i s nějakým vylepšením,“ 
směje se Lucie Kejzlarová.

Ani na podzim neubývá aktivit, které se Wikov rozhodl 
sponzorovat. Kromě celoročních projektů věnuje pozornost 
jednorázovým akcím s vyšší přidanou hodnotou. V duchu 
motta Kde jsou přátelé, tam je i pomoc, posílá finance do 
sportu a kultury v regionu.

Mezi dlouhodobě sponzorované organizace patří například 
fotbalový klub AFK Hronov, dále volejbalisti z klubu TJ So-
kol Zbečník,  nechybí spolek TJ Start Náchod, oddíl orien-
tačního běhu. Ani hokejisté nepřicházejí zkrátka. HC Wikov 
Hronov získává každoročně finance na mládežnický hokej  
a sportovní aktivity klubu.

Dalším silným partnerem Wikovu je Společenské centrum 
Trutnov Uffo. Stejně jako v předchozích dvou sezonách, 
také v té nastávající se mohou zaměstnanci Wikovu dostat 
do divadla zdarma. „Ale nejen pro ně je naše spolupráce 
výhodná. Díky tomu, že Uffo podporujeme, mají Wikováci 
možnost vidět některá finančně náročná představení,“ do-
dává Petra Kaněrová, marketingová specialistka.

Tradičně se wikovácké logo objevuje i na Běhu Hronov-Ná-
chod. Kromě sponzorování celé akce, jejíž 62. ročník se 
letos uskuteční 19. října, hradí firma svým zaměstnancům 
startovné, po běhu je zve na oběd a odměňuje věcnými dary. 
V rámci závodu Wikov navíc vyhodnocuje vlastní běžce  
a nejrychlejšímu předává putovní pohár pro Mistra Wikovu 
v silničním běhu.
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Když do sebe
všechno zapadne…
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Výzkumy uvádějí, že Češi jsou poměrně loajální za-
městnanci. Déle než patnáct let nicméně vydrží u jed-
noho zaměstnavatele jen pětina lidí. Na zjištění, kolik 
z nich si svou profesi a její prostředí zamiluje natolik, 
že může oslavit čtyřicetileté pracovní jubileum, už 
statistiky nestačí. Mezi Wikováky se pár rekordma-
nů najde. Jejich vztah k práci ilustruje jak osobní hod-
noty, tak fabriku samotnou. Milan Hanč si na dlouhé 
řeči nepotrpí. Povídat si s ním je přesto mimořádně 

obohacující.

V roce 1979 jste do Wikovu přišel jako karuselář, na 
středisko 305. Co se Vám vybaví, když vzpomínáte?
Mládí, co jiného. (smích) O šest let dřív jsem 
se stal učněm ČKD v oboru soustružník, v roce 
1976 získal výuční list a nastoupil do provozu 
regulátorů. O rok později mě čekala dvouletá 
základní vojenská služba a pak už zmíněná tři-
stapětka. Nejraději vzpomínám na dobu učení 
a na vojnu. Na tu pohodu a srandu, na bezsta-
rostnost i ideály.

Jaká byla první výplata?
To vím úplně přesně. Po vojně jsem si na vý-
platnici přečetl částku 2 300 korun hrubého. 
Jak jsem ji zužitkoval, už ale opravdu nevím.

Dnes je Vaší profesí brusič kovů. Které vlastnosti si 
rozhodně musíte pěstovat?
Zcela jistě potřebujete mít smysl pro detail, být 
nekompromisní v kvalitě odvedené práce. Bru-
sičem jsem čtyřiadvacet let a pořád se mám 
co učit. Jde o náročnou profesi, protože jsem 
poslední, kdo na výrobku z hlediska jeho funk-
ce pracuje. Musím dodržet naprosto všechny 
parametry a odevzdat dokonalý produkt.

Vnímáte v tom jakousi krásu?
Na práci brusiče bychom asi těžko našli něco 
poeticky krásného. To by si musel každý vy-
zkoušet sám. Je však pravda, že když do sebe 
nakonec všechno zapadne, je to dobrý pocit.  
A jak už to tak bývá, přichází jen vzácně.

Možná snad můžeme mluvit o umění…
Třeba. Když se chcete něčemu věnovat pocti-
vě, posouvat své hranice a najít schopnost vní-

mat vlastní dílo s odstupem, pak jste částečně 
umělcem. Každý si asi v životě vybere způsob 
realizace a plnění vlastních snů.

Kde jste ho našel?
Odreagování od běžné práce a zábavu zá-
roveň mi přináší focení. Začínal jsem s filmy,  
v roce 1996 točil na analogovou kameru, pak 
přišly na řadu digitální přístroje. Když jsem po-
řizoval první fotoaparát, u digitálu jsem zůstal.

Jaké je Vaše hlavní téma?
Příroda a krajina. Mám rád její klid a maje-
státnost, stejně jako hravost a jistou divokost. 
Hledám světlo, pozoruju stíny, vnímám změny, 
kontrasty. Fotograf musí být vždy připravený  
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a pro dobrý snímek kdykoli a téměř 
kamkoli vyrazit. Třeba každý den.

Kde můžeme snímky vidět?
Vystavoval jsem dvakrát v Hrono-
vě, dvakrát ve Velkém Poříčí a na 
regionální výstavě fotografů v No-
vém Městě, na zámku. Od loňské-
ho roku jsem členem fotoklubu KIS 
Hronov. Scházíme se každé dva 
týdny, hodnotíme mapové okruhy, 
připravujeme fotografie do soutěží 
a na výstavy. Nejbližší příležitost vi-
dět výsledky naší práce budete mít  
v říjnu na klubové výstavě.

Nafotit provozy Wikovu Vás nenapadlo?
To víte, že ano! Určitě by vznikly za-
jímavé obrázky. Dost dobře to však 
není možné. Na vstupních dveřích do 
každé haly je cedulka zákaz fotografo-
vání. (smích)

Byla tam i v době Vašeho nástupu?
To opravdu nevím. Tehdy mě zajímaly 
jiné věci než focení. Co ale vím jistě, 

Milan Hanč, brusič
ve Wikovu od roku 1979

 Říká, že když do sebe všechno zapadne, 
je to dobrej pocit.

Wikov je pro něj spolehlivý zaměstnavatel a jeho výrobky 
mají punc poctivé práce.

Je pyšný na velké převodovky, ke kterým 
svou prací přispěl.

Za jednu z nejdůležitějších hodnot považuje kamarádství.

Od práce se nejlépe odreaguje při focení 
nebo na koncertech.

Jeho fotografie budou k vidění na říjnové výstavě
fotoklubu KIS Hronov.

že fabrika se za posledních dvacet 
let neuvěřitelně změnila. Je mnohem 
čistší, uklizená, všechno má své mís-
to, přibylo hodně nových, špičkových 
strojů.

Čím byste mladé kluky přesvědčil, aby  
k vám přišli a zůstali?
Těžko někoho přesvědčovat. Volba 
zaměstnání je na celý život, alespoň 
já jsem to tak měl. Každý vidí, že je 
spousta lépe placených míst. A je na 
něm, co si zvolí a v čem vidí smysl.

Ztratilo tedy řemeslo ono pověstné zlaté 
dno?
Ono rčení podle mě už dávno neplatí. 
Můžu si myslet, že je to škoda. Ruka-
ma mi prošly tisíce tun materiálu, na 
některé kousky jsem obzvláště pyšný, 
hlavně na naše velké převodovky. Wi-
kov je česká tradice, má punc poctivé 
práce. To vnímám jako podstatné.

Když nestojíte u mašiny, nebo nedržíte  
v ruce foťák, co děláte?

Jedu na kole, zdolávám naše krás-
né kopce, poslouchám hudbu, pečuju  
o zahradu, zajdu na pivo… Od 14 let 
sbírám hudební nosiče, takže bez mu-
ziky si život už představit nedokážu. 
Někdy se podaří spojit víc vášní dohro-
mady – pak fotím nebo natáčím koncer-
ty. Rád si vypěstuju zeleninu, sklidím 
ovoce, posekám trávník. A každý pátek, 
už víc než čtyřicet let, se s kamarády 
scházíme u piva. Za tu dobu se nás 
spousta obměnila a někteří odešli na 
onen svět. Tak to zkrátka je.

Brzy Vás čeká odchod do penze.
A víte, že se těším? Na klid a pohodu, 
možnost vyrazit kdykoli za svými cíli. 
Na něco jste se zapomněla zeptat, ne?

Na příjmení?
Jo. Z legrace říkám, že Bohumil Hanč, 
který má pomník mezi Vrbatovou  
a Labskou boudou, byl můj děda. Není 
měsíc, aby se mě na něj někdo neoptal. 
Jediné, co máme společné, je ale láska  
k horám a přírodě. A to není málo.



foto: M
ilan Hanč
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Posilujeme! Převzali jsme 
Gmeinder, spolupracujeme 

s Flenderem
Skupina Wikov zahrnovala až do jara letošního roku 4 výrobní závody a 2 společnosti na 
území České republiky. Přesně 27. března posílila svou pozici na trhu převzetím 100procent-
ního podílu německého výrobce převodovek Gmeinder Getriebe Gruppe (GGG). Soukromě 
vlastněný výrobce a poskytovatel servisních služeb pro kolejová vozidla do portfolia rodi-

ny Wikov perfektně zapadá.

Z konkurentů spolupracovníci
Gmeinder znají kromě německých zá-
kazníků i výrobci lokomotiv, tramvají 
nebo vlaků v mnoha zemích Evropy, 
v Asii i na Středním východě. Také po 
koupi Wikovem si firma zachová svou 
obchodní značku. Jedním ze záměrů 
nového majitele je totiž poněkud za-
šlou slávu brandu Gmeinder výrazně 
oprášit.

„Shledáváme brand Gmeinder jako 
velmi dobře etablovanou a respektova-
nou značku představující vysokou kva-

litu produktů a služeb. Naším cílem je 
maximálně využít synergie s Wikovem  
a podpořit Gmeinder v dalším úspěš-
ném rozvoji a tržním posílení,“ říká maji-
tel skupiny Wikov Martin Wichterle. Ne-
tají zároveň, že Gmeinder stál na trhu  
v těsné blízkosti Wikovu, jeho koupi ale 
M. Wichterle považuje spíš za začátek 
spolupráce než odstranění konkurenta.

Podle generálního ředitele Wikov In-
dustry doplňuje produkce Gmeinderu 
skvěle současné portfolio Wikovu, ně-
mecká fabrika je navíc velmi silná v ser-

visu a údržbě převodovek. „Ceníme si 
také výroby sofistikovaných převodovek 
pro speciální kolejová vozidla. Chceme 
tyto aktivity rozšířit, splnit očekávání zá-
kazníků a najít nové příležitosti na trhu,“ 
vysvětluje Antonín Růžička, generální 
ředitel Wikov Industry.
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Spojení obou podniků vítá také generální ředitel GGG Peter 
Brinck: „Jsme velmi potěšeni, že naším novým vlastníkem 
je silná firma, jejímž hlavním produktem jsou převodovky. 
Wikov nám nabízí stabilitu a další rozvoj. Tento krok vý-
znamně posílí naši pozici a příležitosti na našem hlavním 
trhu.“

Stoletá tradice, desetitisíce převodovek
Gmeinder Getriebe Gruppe situovaná v Mosbachu se opírá 
o skutečně bohatou historii. Na jejím začátku stáli August 
Steinmetz a Anton Gmeinder, kteří v roce 1913 založili fir-
mu Steinmetz Gmeinder KG. O šest let později odešel první  
z pánů do penze, společnost byla přejmenována na Gmein-
der&Cie a soustředila se na výrobu malých lokomotiv. Uved-
la na trh první německou dieselovou lokomotivu (1921), 
vyvíjela a vyráběla vlastní převodovky. Vzápětí (1932) se 
stala výhradním dodavatelem posunovacích lokomotiv pro 
německé dráhy.

Ačkoli během 20. století změnila firma několikrát název, 
jména Gmeinder se nikdy nevzdala. Na začátku 21. století 
prodala svou divizi vyrábějící lokomotivy (2003) a pozornost 
napřela k výrobě převodovek pro speciální drážní vozidla  
a lokomotivy. Dnes kromě nich dodává převodovky pro 
tramvaje a příměstské jednotky, vlastní kompletní techno-
logii na výrobu kuželového soukolí a pozornost směřuje  
k opravám a servisu.

Gmeinder patří ke středně velkým firmám s více jak 100 
zaměstnanci a ročním obratem přibližně 400 mil. Kč. Za 
dobu své existence dodal do světa kolem 80 tisíc převodo-
vek vlastní produkce. Skupina je složena z pěti společností 
(GGT Gmeinder Getriebetechnik AG, Gmeinder Getriebe- 
und Maschinenfabrik GmbH, Gmeinder Getriebeservice 
GmbH, GGM Gmeinder Management Gesellschacht a GIG 
Gmeinder Immobilien Gesellschaft).

Mezi Mosbachem a Hronovem
Společný tým zástupců jednotlivých oddělení obou firem 
funguje už od března. Pracovat začal na hodnotové ana-
lýze, která slouží jako podklad pro nastavení co nejlepší 
synergie. „Tým se schází pravidelně každý měsíc v Mos-
bachu. Stěžejní bude rozšíření servisních kapacit v Mos-
bachu, nezbytné posílení týmu pro zajištění další směny  
a přesun některých druhů výroby do České republiky. Mám 

na mysli například výrobu čelního ozubení, vík či labyrintů, 
opracování skříní,“ popisuje Antonín Růžička. Gmeinder 
se soustředí na výrobu spirálního ozubení, je také potřeba 
zefektivnit montáž převodovek v německém závodě.

Předpokládá se, že přesun jednotlivých operací v rámci 
Wikovu včetně Gmeinderu začne letos v září. Ukončen 
bude nejpozději v roce 2021. Mělo by dojít ke zjednodušení 
struktury Gmeinderu, který v současné době čítá pět spo-
lečností. Cílem restrukturalizace je vytvořit společnosti dvě 
a zefektivnit tak práci kolegů přímo v Mosbachu.

Byli Wikováci vůbec něčím překvapeni? „Překvapilo nás, 
jak na trhu kolejových vozidel značka Gmeinder dobře re-
zonuje. Je vnímána velmi pozitivně a převzetí Wikovem 
drtivá většina odborné veřejnosti považuje za správný  
a logický krok směřující k dalšímu rozvoji značky Gmein-
der,“ konstatuje Antonín Růžička.

Servis s Flenderem
„Projekt na rozšíření a v podstatě vyčlenění servisního 
pracoviště od ostatní výroby v sesterském závodě Wikov 
Gear byl spuštěn. Zvýšení kapacity v Plzni je přirozeným 
vyústěním rostoucí poptávky po specializovaných služ-
bách,“ konstatuje Martin Sychrovský, ředitel marketingu 

Wikov MGI.

Uživatelé převodovek si opravy a modernizace začínají 
outsourcovat, protože pociťují nedostatek vlastních od-
borníků. „Wikov až dosud bral trh repasí převodovek jako 
doplněk ke svému výrobnímu portfoliu, byť se servisní 
činností zabývá dlouhodobě,“ dodává M. Sychrovský. 
V červnu letošního roku přistoupil k podpisu komplexní 
spolupráce s předním globálním dodavatelem mecha-
nických pohonů Flender GmbH. „Flender má obrovskou 
obchodní síť po celém světě a umí zobchodovat i repase 
jiných než Flender převodovek. Partnerství s Wikovem 
poskytne zákazníkům výhodu servisu na jednom místě. 
Servisní síť Flenderu zahrnuje víc než 50 středisek po 
celém světě, Wikov má rozsáhlé zkušenosti s náhradní-
mi díly pro převodovky jiných výrobců, které dokáže do-
dat v nejvyšší kvalitě a krátkém termínu,“ popisuje ředitel 

marketingu.

Jedním z míst, kde bude Flender servis a repase realizo-
vat, je repasní centrum v Plzni. To by mělo zahájit činnost 
na podzim roku 2020. „Plocha 117 m2, kterou momentál-
ně Wikov Gear pro servis využívá, se rozroste na 550 m2. 
Zpočátku počítáme se čtyřmi pracovníky, podle množství 
zakázek může servis zaměstnat až deset lidí. Na no-
vém pracovišti plánujeme instalaci jeřábů s nosností 25 
tun, 100tunový hydraulický stahovák na ložiska, otočné 
sloupové jeřáby, vlastní myčku a zkušebnu převodovek 
včetně olejového hospodářství,“ říká Martin Sychrovský 
s tím, že spolupráce Wikovu a Flenderu zaručí zákazní-

kům vysokou flexibilitu a rychlou realizaci oprav.
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Životní a pracovní jubilea jsou příležitostí nejen k bujarým večír-
kům. Dávají možnost ohlédnout se a zároveň spřádat plány do bu-
doucna, těšit se na další radosti a zážitky. Oslavencům přejeme 
pevné zdraví, hodně elánu a přátele, kteří jim budou vždy nablízku. 
Panu Zdeňku Fléglovi navíc spoustu krásných prarodičovských po-
vinností.

Jaké výročí si připomínáte?
35. výročí. Do společnosti Wikov (dříve ČKD) jsem nastoupil hned 
po škole a je to zatím stále moje první pracovní působiště. Dá se 
tedy s jistotou říci, že co jsem se ve strojařině zatím naučil, za to 
vděčím právě hronovskému závodu.

Kdy Vám bylo nebo bývá v práci ouvej?
Říká se, že v práci prožijete 1/3 života. Za ty roky v jednom zaměst-
nání si na spoustu věcí zvyknete, nebo je příliš nevnímáte. Vždy 
mě ale zamrzí, když musím přijímat rozhodnutí, která mají na mne 
i na ostatní negativní vliv a dopad. Vím ale, že každá mince má dvě 
strany a každé rozhodnutí vyplývá z momentální situace, ve které 
se právě nacházíte.

A kdy se radujete? 
Mít dobrou náladu je vždycky super, ale pracovní i rodinný život při-
náší i opačné chvíle. Vždy mně udělá radost, když prožiji den, kdy 
mě nic nebolí, a jsem ve společnosti s lidmi, se kterými si rozumím 
a které mám rád.

Na kterou chvíli nebo příhodu spojenou s Wikovem často vzpomínáte? 
Nelze zapomenout na oslavu 100 let založení značky Wikov, která 
se konala v areálu kempu Proboštská jezera u Brandýsa nad La-
bem. Celá akce byla pro zaměstnance dobře připravená, včetně 
hezkého počasí. Věřím, že kdo se zúčastnil, má na co vzpomínat.

Čeho si vážíte – v práci a v osobním životě? 
Myslím, že obě kategorie by se daly sloučit. Pro udržení dlouho-
dobého vztahu v osobním, ale i pracovním životě je třeba věci při-
jímat, ale i dávat. Vážím si lidí, kteří umí víc dávat než brát. Pokud 
takové lidi máte ve svém okolí, máte štěstí. A já jich naštěstí také 
pár mám.

Nač se v tuhle chvíli těšíte?
Jelikož mám čtyřměsíční vnučku, tak se těším na každou chvíli, 
kterou strávím v její přítomnosti. A protože je to naše první vnučka, 
tak se snažím, abych co nejlépe zvládnul svou novou životní roli - 
roli dědečka.

zaměstnanců 
nastoupilo za 3Q

zaměstnanců 
u nás pracuje

410
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1Q    3Q
2Q 4Q
pracovní jubilea 
za jednotlivé kvartály

6 otázek pro oslavence
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červen, červenec, srpen

CHTÍT VÍC...
... to je Wikov!

HLEDÁME NOVÉ KOLEGY!
Projektový manažer • Soustružník • Obráběč 
• Pracovník montáže • Technolog tepelného 
zpracování 

  491 488 111    pracehronov@wikov.com
Více na www.chtitvic.cz 
nebo na www.wikov.com/cs/kariera

17
15 15

17



wikov times 17

Každý může být prospěšný a podpořit dobrou věc. 
Takzvaný mikrosponzoring je jednou z možností, jak při-
spět na činnost a aktivity spolků, sdružení, mateřských 
škol nebo zájmových kroužků. Zaměstnanci Wikovu pro 
ně mohou získat menší finanční obnos nebo věcný dar. 
I drobná pomoc se počítá!

Další kolo mikrosponzoringu bude spuštěno letos v říj-
nu. Potřebné informace zájemci najdou na nástěnkách, 
obdrží je také e-mailem. „O sponzorování svého favorita 
může požádat každý Wikovák. Je však potřeba pamato-
vat, že podporovaná organizace musí mít IČ a bankovní 
účet. Pokud hodláte prospět dobré věci, stačí vyplnit žá-
dost o mikrosponzoring a mít trochu štěstí. Vítězné týmy 
složené ze žadatele a obdarovaného vybereme jako 
vždy losem,“ vysvětluje Petra Kaněrová, marketingová 
specialistka s tím, že jedinou protislužbou, kterou Wikov 
požaduje, je drobná propagace. „Na oplátku za poskyt-
nutí financí nebo dárků chceme buď vystavit banner fir-
my na samotné akci doložený fotografií nebo podobnou 
prezentaci značky Wikov,“ dodává P. Kaněrová.

Do losování postoupí všechny žádosti s alespoň mini-
málním počtem bodů.

Žádosti o mikrosponzoring je možné předat na recepci 
nebo zaslat na e-mail: pkanerova@wikov.com.

Dříve jsme mluvili jeden k druhému, dnes je trendem 
mluvit se všemi najednou. Díky sociálním sítím se ko-
munikace stává víceméně veřejnou záležitostí. Chceme 
sdílet své radosti, dělit se o trápení, ukázat vlastní styl 
života nebo se jen pobavit. Není tedy divu, že se na Fa-
cebooku, Twitteru či LinkedInu prezentují také výrobní 
podniky. A Wikov rozhodně nestojí stranou.

„Nějaký čas spravujeme firemní stránky na Facebooku 
s názvy Wikov MGI, Wikov Sázavan, Wikov Group  
a Wikov Gear, letos k nim přibyla uzavřená skupina pro 
všechny zaměstnance Wikov MGI. Najít ji můžete na 
adrese wikov/JsmeWikovMGI. Skupinu jsme pro naše 
lidi založili z několika důvodů. Ne každý si všimne no-
vinek na nástěnce nebo čte pravidelně e-maily. V rám-
ci skupiny se ale dozví vše potřebné na jednom místě. 
Plánujeme v ní informovat o specialitách v oboru, spor-
tovních turnajích, unikátních zakázkách i třeba naroze-
ninových oslavách. Vznikne v ní prostor k pochvalám  
i napomenutím,“ popisuje Petra Kaněrová, marketingo-
vá specialistka Wikov MGI.

Se společností je možné také zahájit přímou konverzaci 
v Messengeru (m.me/WikovHronov), sledovat ji na In-
stagramu (wikov_mgi) i LinkedInu. „Buďme spolu offline 
i online,“ zve ke sdílení společných zážitků a nápadů  
P. Kaněrová.

I malá pomoc 
se počítá

Pojďme na síť



Poprvé za zdi fabriky 
aneb WIKOV TIMES

magazín

Co se doma upeče, ať se doma taky sní, už dávno neplatí. Ceněnými 
devizami jsou otevřenost spolu s upřímným zájmem o svět okolo. 
Proto se Wikováci rozhodli pozvat za zdi fabriky slovem i obrazem 
kohokoli z regionu. Výsledkem je časopis, který právě držíte v rukou.

Vůbec první tiskovina podobného 
typu vyšla v prosinci 2007. Nulté číslo  
s pracovním názvem Wikov Info bylo 
koncipováno pro celou skupinu Wikov,  
v té době Wikov MGI, Wikov Gear, 
Wikov Industry, Wikov Wind a ORBI-
TAL2. Dlužno dodat, že bylo určeno 
jen zaměstnancům a hned od násle-
dujícího vydání nesl plátek jméno Wi-
koviny, vybrané v podnikové soutěži. 

„Čtvrtletník jsme vydávali až do října 
2010. Kvůli nedostatku textů od ses- 
terských společností jsme od Wikovin 
ustoupili,“ vysvětluje marketingový ře-
ditel Martin Sychrovský.

Souběžně už existoval i časopis Směr 
Svět. Od ledna 2009 přinášel zaměst-
nancům každý měsíc zprávy z Wikova 
MGI. Po deseti letech ale přišel čas 
na změnu. „Rozhodli jsme se otevřít 
pomyslná vrata fabriky a nabídnout 
informace o tom, co se ve Wikovu 
děje, veřejnosti. A hledali nejpřiléha-
vější jméno,“ řiká Martin Sychrovský. 
Realizační tým shromáždil 28 návrhů,  
z nichž porota (ve složení generální 
ředitel Zbyněk Berger, marketingový 
ředitel Martin Sychrovský, personální 
ředitelka Lucie Kejzlarová, marketin-
gová specialistka Petra Kaněrová) vy-
brala 6 nejzajímavějších. Ty předložil 

Wikovákům a konečnou volbu nechal 
na jejich úsudku. S návrhy názvů při-
šlo 16 Wikováků, každý byl odměněn 
malým dárkem. Zaměstnance s vítěz-
ným návrhem potěšil mobilní telefon.

Výsledek? Časopis s názvem WIKOV 
TIMES! „Děkujeme všem za pomoc  
a těšíme se na reakce lidí z okolí. Věří-
me, že jim WIKOV TIMES přiblíží naši 
práci, že jim dá takzvaně nahlédnout 
pod wikováckou pokličku,“ uzavírá Pe-
tra Kaněrová s tím, že tiskovina bude 
vycházet čtvrtletně a čtenáři ji zdarma 
získají na 13 veřejně přístupných dis-
tribučních místech.
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Malým konstruktérům

dětská rubrika

Kdo si hraje, nezlobí a ještě se lecčemu přiučí.  Někdo potrénuje tr-
pělivost, další postřeh, jiný spolupráci. Milé děti, tahle stránka patří 
jen vám. Ukažte, že jste stejně  šikovné jako naši konstruktéři. I když 

si někdy musejí pořádně  lámat hlavy.

dobarvi nás



Kalendář

Mezinárodní kolejářský veletrh Trako, 
Gdaňsk (Polsko) – Wikov už tradičně 
vystavil své produkty.

Mezinárodní technický veletrh,
Plovdiv (Bulharsko) – Wikov se zúčastnil 
jako spoluvystavovatel svého 
partnera, firmy Simex.

Rychnov nad Kněžnou

Náchod

Trutnov

Hradec Králové

Energetický veletrh PowerGen Europe, 
Paříž (Francie) – Wikov Gear vystaví své 
výrobky mezi světovými giganty.

Firemní mikrosponzoring – Wikovem podpořené 
akce se uskuteční v nejrůznějších koutech regionu.

Jičín

Zá
ří

Li
st
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Ří
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n

24. - 27. 9.

19. 10.

23. - 28. 9.

4. - 5. 10.

8. - 9. 11.

11. - 12. 10.

15. - 16. 11.

12. - 14. 11.

16. 11. - 15. 5.

18. - 19. 10.

Prezentace středních škol a zaměstnavatelů

Prezentace středních škol a zaměstnavatelů

Podzim je vždy příznivý, když sedlák není lenivý. Pranostiky se obvykle nemýlí, 
takže i Wikov bude v druhé polovině roku sklízet plody své dlouhodobé práce. 

Kam všude se během září, října a listopadu Wikováci podívají a kde budou 
prezentovat špičkovou českou strojařinu?

62. ročník silničního běhu Hronov-Náchod 
(Česká republika) – na start oblíbeného závodu 
se jako každý rok postaví kromě dalších borců 
také více než 20 Wikovaček a Wikováků; 
soutěží o věcné ceny, medaile a nádherný pohár.


